
1 

 

 

Záznam z XXIV. zasadnutia členov 

Rady vlády Slovenskej republiky pre digitalizáciu verejnej správy 

a jednotný digitálny trh 

 

Dátum:   26. septembra 2023, 10:00 – 13:00 hod 

Miesto konania:  Úrad vlády SR 

Prítomní:  

 inštitúcia menovaní prítomní 

predseda  Ministerstvo investícií, 

regionálneho rozvoja 

a informatizácie SR 

Peter Balík Peter Balík 

podpredseda  Ministerstvo investícií, 

regionálneho rozvoja 

a informatizácie SR 

Martin Bezek Martin Bezek 

 

podpredseda  IT Asociácia Slovenska Emil Fitoš Emil Fitoš 

podpredseda Ministerstvo vnútra SR Tomáš Oparty  Igor Sibert 

člen Ministerstvo financií SR Eva Gonçalves Roman Navrátil 

člen Ministerstvo školstva, vedy, 

výskumu a športu SR 

Igor Urbančík Igor Urbančík 

člen Ministerstvo zdravotníctva SR Monika Jankechová Lukáš Pálaj 

člen Ministerstvo hospodárstva SR Peter Švec Eva Rusnáková  

člen Ministerstvo práce, sociálnych vecí 

a rodiny SR 

Juraj Káčer Ľubomír Szabados 

člen Ministerstvo dopravy SR Martin Janáček Jozef Snopko 

člen Ministerstvo pôdohospodárstva  

a rozvoja vidieka SR 

Martin Kováč Martin Kováč 

člen Ministerstvo spravodlivosti SR Peter Sepeši Juraj Slaný 

člen Ministerstvo kultúry SR Matúš Bieščad Rastislav Machel 

člen Ministerstvo zahraničných vecí a  

európskych záležitostí SR 

Rastislav Kubán 

 

Rastislav Kubán 

člen Ministerstvo životného prostredia 

SR 

Katarína Butkovská Ľudovít Holbík 

člen Ministerstvo investícií, 

regionálneho rozvoja 

a informatizácie SR 

Anton Jelenčiak 

Ildikó Štúňová 

Martin Florián 

Miriam Kováčiková 

Anton Jelenčiak 

Andrea Ďuricová 

Martin Florián 

Miriam Kováčiková 

člen Generálna prokuratúra SR Peter Kuna  Peter Kuna 

člen Národný bezpečnostný úrad Rastislav Janota  Ján Doboš 
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člen Štatistický úrad SR Pavol Vadovič Ospravedlnený 

člen Úrad vlády SR Ján Bučkuliak Ivan Golian  

člen Úrad na ochranu osobných údajov 

SR 

Katarína Vydarená Ospravedlnená  

člen Národná agentúra pre sieťové 

a elektronické služby 

Pavel Karel Pavel Karel  

člen Únia miest Slovenska Jana Červenáková Erika Kusyová 

člen Združenie miest a obcí Slovenska Peter Dulenčin  Peter Dulenčin 

člen Združenie samosprávnych krajov 

SK8 

Jozef Hlobeň Ospravedlnený 

člen Slovenská informatická spoločnosť Branislav Rovan Branislav Rovan 

člen Partnerstvá pre prosperitu Milan Ištván Milan Ištván 

člen Slovensko.Digital Ľubor Illek  Ľubor Illek  

člen Republiková únia zamestnávateľov Mário Lelovský Martin Martinkovič 

tajomník Ministerstvo investícií, 

regionálneho rozvoja 

a informatizácie SR 

Matej Štefánik Matej Štefánik 

prizvaní Ministerstvo investícií, 

regionálneho rozvoja 

a informatizácie SR 

 Ivan Liška  

Rastislav Pavlík 

Gustáv Budinský 

Klaudia Csivreová 

Kristína Kolandra 

Róbert Kováč  

Martin Reguli  

Program:  

1) Otvorenie zasadnutia 

2) Úvodné slovo predsedajúceho, potvrdenie uznášaniaschopnosti a hlasovanie 

o programe zasadnutia 

3) Návrh Vnútroštátneho plánu Digitálnej dekády Slovenskej republiky  

4) Informácia o plnení opatrení Stratégie a akčného plánu na zlepšenie postavenia 

Slovenska v indexe DESI do roku 2025 

5) Informácia o plnení Národnej stratégie digitálnych zručností Slovenskej republiky a 

Akčného plánu na roky 2023 – 2026  

6) Informácia o plnení opatrení Akčného plánu digitálnej transformácie Slovenska na 

roky 2023 – 2026 

7) Rôzne  
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a) Informácia k stavu pripravenosti a plánu výziev/priamych vyzvaní za oblasť 

informatizácie a digitalizácie v rámci Programu Slovensko 2021 – 2027 a Plánu 

obnovy a odolnosti SR 

b) Informácia o vzdelávacej aktivite v oblasti kybernetickej a informačnej 

bezpečnosti pre zamestnancov verejnej správy, ktorá sa realizuje v rámci projektu 

Výcvikové a školiace stredisko pre bezpečnosť prevádzky a správy IT pre sektor 

VS v rámci Operačného programu Integrovaná infraštruktúra Prioritná os 7 

c) Informácia k pripravovanej vyhláške MIRRI SR o riadení projektov a zmenových 

požiadaviek v prevádzke informačných technológií verejnej správy 

d) Informácia o stave a pláne realizácie opatrení krízového riadenia pre rok 2023 

schválených v rámci Správy o plnení NKIVS, najmä v oblasti Governance 

8) Diskusia 

a) Legislatíva upravujúca vlastníctvo, ochranu a výmenu údajov 

b) Modernizácia legislatívnych aktov upravujúcich činnosť orgánov verejnej moci, 

ktoré by boli lepšie prispôsobené pre spracovanie agend elektronickými 

prostriedkami a umožňovali by zriaďovanie proaktívnych služieb 

c) Súčasná podoba a výklad zákona o verejnom obstarávaní 

d) Migrácia ekonomických systémov do CES 

 

9) Záver zasadnutia 

     

K bodu 1: 

 Generálny riaditeľ sekcie digitalizácie (SD) MIRRI SR A. Jelenčiak otvoril 

XXIV. zasadnutie Rady vlády Slovenskej republiky pre digitalizáciu verejnej správy a jednotný 

digitálny trh (ďalej len „Rada vlády SR“), privítal všetkých zúčastnených a odovzdal slovo 

podpredsedovi Rady vlády SR, štátnemu tajomníkovi M. Bezekovi. Ten privítal členov Rady 

vlády SR a predniesol úvodné slovo.   

 

K bodu 2:  

 Podpredseda Rady vlády SR vyzval tajomníka Rady vlády SR M. Štefánika, aby 

potvrdil uznášaniaschopnosť Rady vlády SR. Tajomník Rady vlády SR potvrdil jej 

uznášaniaschopnosť a predostrel návrh programu rokovania. Členovia jednohlasne schválili 

navrhovaný program. Tajomník Rady vlády SR následne uviedol bod 3. 
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K bodu 3: 

Tajomník Rady vlády SR odovzdal slovo M. Regulimu zo sekcie digitalizácie MIRRI 

SR k bodu Návrh Vnútroštátneho plánu Digitálnej dekády Slovenskej republiky.  M. Reguli 

odprezentoval predkladaný materiál, pričom poukázal na to, že Vnútroštátny plán Digitálnej 

dekády Slovenskej republiky je strešným strategickým dokumentom sumarizujúcim aktivity 

Slovenskej republiky na napĺňanie digitálnych a všeobecných cieľov Európskej únie. Tému 

zhrnul prostredníctvom prezentácie a uviedol, že Vnútroštátny plán Digitálnej dekády 

Slovenskej republiky je postavený na štyroch dimenziách, ktoré združujú príbuzné oblasti 

digitálnej transformácie a ktoré chce Európska únia ako celok dosiahnuť do roku 2030. 

Následne tajomník Rady vlády SR M. Štefánik otvoril diskusiu k tomuto bodu. P. Illek 

(Slovensko.Digital) pozitívne hodnotí vypracovanie tohto strešného dokumentu, no v rámci 

oblasti Elektronizácia verejnej správy konštatuje, že nie je v dokumente uvedené, akým spôsobom 

chce EÚ merať jednotlivé merateľné ukazovatele. Poukázal na potrebu spresnenia merateľných 

ukazovateľov v rámci tohto dokumentu, a zároveň poukázal na niektoré oblasti eGovernmentu, 

kde napr. v prípade prístupu k zdravotným záznamom je naplánovaných niekoľko opatrení len za 

700 tis. eur, čo konštatuje ako nedostačujúce, rovnako ako aj pri prístupe k elektronickej 

identifikácií, kde nie je naplánovaný žiaden rozpočet. Ľ. Illek ďalej ocenil naviazanie dokumentu 

na opatrenia z Národnej koncepcie verejnej správy (NKIVS), no zároveň navrhol pre MIRRI SR 

dve úlohy, a to (1.) naplánovať ďalší míľnik, ku ktorému bude aktualizovaný tento dokument aj 

na základe podkladov a aktualizácie z EÚ, a tiež (2.) zapracovať všetky úlohy vyplývajúce z tohto 

dokumentu do najbližšej aktualizácie NKIVS (marec 2024).  

Podpredseda Rady vlády SR a predseda IT Asociácie Slovenska E. Fitoš taktiež ocenil 

vznik Vnútroštátneho plánu Digitálnej dekády Slovenskej republiky, a zároveň poukázal na 

potrebu vypracovania dokumentu Stratégia digitálnej transformácie verejnej správy tak, aby 

zahŕňala potrebné legislatívne zmeny a nahradila „papierovanie“ za digitálne procesy.  

A. Jelenčiak nadviazal na pripomienku E. Fitoša, pričom uviedol, že do dokumentu bude 

navrátené znenie Stratégie digitálnej transformácie verejnej správy tak, ako to bolo dohodnuté 

na Pracovnej skupine Governance a ľudské zdroje.  
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B. Rovan (SISp) poukázal na chýbajúcu špecifikáciu v rámci dokumentu – konkrétne 

pre Slovensko zo strany EÚ, ako aj väčšiu podpora pre oblasť vzdelávania. Taktiež navrhol 

zaviesť kritérium „Počet učiteľov informatiky na 10 tis. obyvateľov“ do indexu DESI. 

A. Jelenčiak reagoval na pripomienku B. Rovana a poznamenal, že MIRRI SR sa snaží 

byť lídrom v oblasti podpory digitalizácie, ako aj kvantových, výpočtových a komunikačných 

systémov. Ďalej uviedol, že dokument Vnútroštátny plán Digitálnej dekády Slovenskej 

republiky je tvorený nad rámec toho, čo požaduje EÚ, a preto sú vytvorené pracovné skupiny, 

v rámci ktorých sa bude venovať pozornosť pripomienkam tohto charakteru, ako napr. 

spomenutá pripomienka B. Rovana k indexu DESI. 

 

Hlasovanie: Rada vlády SR 

A. Odporúča predložiť Európskej Komisii 

A.1) Vnútroštátny plán digitálnej transformácie Slovenskej republiky 

B. Odporúča aktualizovať 

B.1) Národnú koncepciu informatizácie verejnej správy po schválení Vnútroštátneho 

plánu Digitálnej dekády Slovenskej republiky 

 

Za hlasovalo 22 členov 

Proti hlasovalo 0 členov 

Zdržali sa hlasovania 2 členovia 

 

K bodu 4: 

Tajomník Rady vlády SR vyzval generálneho riaditeľa sekcie digitalizácie MIRRI SR 

A. Jelenčiaka, aby poskytol Informáciu o plnení opatrení Stratégie a akčného plánu na 

zlepšenie postavenia Slovenska v indexe DESI do roku 2025. Povinnosť predložiť túto 

informáciu Rade vlády SR vyplýva z úlohy B.3 uznesenia vlády SR č. 245/2021 z 30. apríla 

2021 k stratégii a akčnému plánu postavenia Slovenska v indexe DESI do roku 2025. A. 

Jelenčiak predstavil uvedený materiál a uviedol, že v zmysle výnimky podľa čl. 10 ods. 6 písm. 
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a) Smernice na prípravu a predkladanie materiálov na rokovanie vlády SR nebol predkladaný 

materiál zaslaný na medzirezortné pripomienkové konanie, keďže ide o informatívny materiál. 

Následne tajomník M. Štefánik otvoril diskusiu k tomuto bodu.  

Ľ. Illek sa informoval vo veci vzťahu tohto materiálu k eGovernmentu. Ďalej uviedol, 

že na rokovanie vlády SR bol nedávno predložený materiál na schválenie pričom príloha 

č. 4 Odporúčania pre zlepšenia postavenia SR v indexe DESI tohto materiálu už obsahuje 

odporúčania, ktoré sa nestotožňujú  predkladaným dokumentom.  

Riaditeľ odboru digitálnych stratégií, legislatívy a medzinárodnej spolupráce, sekcie 

digitalizácie MIRRI SR I. Liška uviedol, že spomínaný materiál predložený na rokovanie vlády 

SR nebol komunikovaný s MIRRI SR. Zároveň dodal, že aktuálne by malo byť trendom 

redukovať strategické materiály a vytvárať spolu s opatreniami len jeden strešný dokument, 

v zmysle Rozhodnutia EP a Rady o Digitálnej dekáde. I. Liška ďalej dodal, že sa spomínaným 

strategickým materiálom v najbližších mesiacoch bude MIRRI SR zaoberať.  

Ľ. Illek poukázal na predkladaný materiál, ktorý podľa jeho názoru nezobrazuje jasný 

výsledok stavu Slovenska voči DESI indexu a ďalej sa informoval, aký stav očakáva MIRRI 

SR napr. budúci rok. 

I. Liška uviedol, že strategický materiál k DESI indexu vznikol v roku 2021, teda reálne 

sa jeho výsledky zobrazia najskôr až 3 roky po jeho vzniku, resp. aktuálne najskôr až budúci 

rok. 

B. Rovan sa informoval, či je reálne, aby mohlo Slovensko nejakým spôsobom 

ovplyvniť DESI index, alebo je jeho metodika výpočtu už daná a nie je možné zmeniť ju.  

I. Liška reagoval, že Slovensko, resp. zástupcovia z MIRRI SR, sú členmi Výboru pre 

Digitálnu dekádu, ktorý bol zriadený Európskou komisiou popri vzniku Digitálnej dekády 

práve na úpravu indexu DESI. Ďalej uviedol, že tieto indikátory vieme ovplyvniť, no každá 

pripomienka je predmetom hlasovania členských štátov EÚ, a teda prijatá alebo neprijatá na 

základe výsledku hlasovania všetkých členov.  

E. Kusyová (ÚMS) poukázala na skutočnosť absencie zoznamu verejných služieb, čomu 

sa venuje aj správa NKÚ, kde je uvedené, že v rámci samospráv je problém s koncepčným 

riadením informatizácie. E. Kusyová navrhuje definovať a konkretizovať verejné služby. 



7 

 

 

E. Fitoš reagoval na pripomienku B. Rovana a skonštatoval rovnaký postoj k 

nastavovaným kritériám v DESI indexe. Ďalej navrhuje komunikovať s krajinami, ktoré majú 

rovnaké problémy a prírodné podmienky ako Slovensko (napr. Rumunsko), pričom by sa 

následne spoločnými reakciami mohol dať dosiahnuť korektnejší výsledok.  

 

Hlasovanie: Rada vlády SR  

A. berie na vedomie  

A.1.) Informáciu o plnení opatrení Stratégie a akčného plánu na zlepšenie postavenia 

Slovenska v indexe DESI do roku 2025 

 

Za hlasovalo 24 členov 

Proti hlasovalo 0 členov 

Zdržalo sa hlasovania 0 členov 

 

K bodu 5: 

Tajomník Rady vlády SR vyzval generálneho riaditeľa sekcie digitalizácie MIRRI SR 

A. Jelenčiaka, aby poskytol Informáciu o plnení Národnej stratégii digitálnych zručností 

Slovenskej republiky a Akčného plánu na roky 2023 – 2026 za obdobie od 1. januára – 

30. júna 2023. Táto povinnosť vyplýva MIRRI SR na základe úlohy B.3 uznesenia vlády SR č. 

799 zo dňa 14. decembra 2022  k Národnej stratégii digitálnych zručností Slovenskej republiky 

a Akčného plánu na roky 2023 – 2026. A. Jelenčiak predstavil predložený materiál, ktorý 

obsahuje podrobný odpočet opatrení Akčného plánu k júnu 2023. A. Jelenčiak ďalej uviedol, 

že v zmysle výnimky podľa čl. 10 ods. 6 písm. a) Smernice na prípravu a predkladanie 

materiálov na rokovanie vlády SR nebol predkladaný materiál zaslaný na medzirezortné 

pripomienkové konanie, keďže ide o informatívny materiál. Tajomník Rady vlády SR M. 

Štefánik otvoril diskusiu k tomuto bodu.  

 B. Rovan zdôraznil potrebu uvažovať nad vzdelávaním študentov na školách v oblasti 

digitálnych zručností, a zároveň nastaviť „latku“ vysoko. Ďalej uviedol, že ECDL (ICDL) 



8 

 

 

testovanie je dostatočne odborným nástrojom na testovanie digitálnych zručností a bolo by 

vhodné zvážiť podporu takéhoto kvalitného testovania pre verejnú správu. 

 Podpredseda Rady vlády SR M. Bezek reagoval, že aktuálne je testovanie ICDL témou 

aj na MIRRI SR v rámci budúcnosti vzdelávania a kybernetickej bezpečnosti.  

 E. Fitoš v rámci diskusie k tomuto bodu zdôraznil, že existuje viacero schém na 

testovanie v rámci testovania digitálnych zručností a mnohé z nich sú dlhoročné. Uviedol, že 

nie je treba potlačiť víziu použitia IT fitness testu, ktorý je úspešný u nás aj 

v zahraničí, reflektuje požiadavky zamestnávateľov a je možné ho porovnávať so zahraničím.  

 

Hlasovanie: Rada vlády SR  

A) odporúča predložiť na rokovanie vlády SR 

A.1.) Informáciu o plnení Národnej stratégii digitálnych zručností Slovenskej republiky 

a Akčného plánu na roky 2023 – 2026 

 

Za hlasovalo 24 členov 

Proti hlasovalo 0 členov 

Zdržal sa hlasovania 0 člen 

 

K bodu 6: 

 Tajomník Rady vlády SR vyzval generálneho riaditeľa sekcie digitalizácie MIRRI SR 

A. Jelenčiaka, aby poskytol Informáciu o plnení opatrení Akčného plánu digitálnej 

transformácie Slovenska na roky 2023 – 2026. Ten uviedol, že predkladaný materiál obsahuje 

podrobný stav implementácie opatrení k 30. júnu 2023. A. Jelenčiak ďalej doplnil, že v zmysle 

výnimky podľa čl. 10 ods. 6 písm. a) Smernice na prípravu a predkladanie materiálov na 

rokovanie vlády SR nebol predkladaný materiál zaslaný na medzirezortné pripomienkové 

konanie, keďže ide o informatívny materiál. 

 

Hlasovanie: Rada vlády SR  
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A) odporúča predložiť na rokovanie vlády SR 

A.1.) Informáciu o plnení opatrení Akčného plánu digitálnej transformácie Slovenska 

na roky 2023 – 2026. 

 

Za hlasovalo 24 členov 

Proti hlasovalo 0 členov 

Zdržal sa hlasovania 0 člen 

 

K bodu 7: 

a) 

 Tajomník Rady vlády SR M. Štefánik otvoril bod Rôzne, ktorý obsahuje ďalšie 

informatívne body a následne vyzval generálnu riaditeľku sekcie implementácie projektov 

informatizácie MIRRI SR M. Kováčikovú, aby poskytla Informáciu k stavu pripravenosti a 

plánu výziev/priamych vyzvaní za oblasť informatizácie a digitalizácie v rámci Programu 

Slovensko 2021 – 2027 a Plánu obnovy a odolnosti SR. M. Kováčiková sa v rámci prezentácie 

sústredila na výzvy, ktoré už boli v Programe Slovensko 2021 – 2027 (PSK) alebo v rámci 

Plánu obnovy a odolnosti (POO) komponentu 17 vyhlásené, resp. tie, ktoré sú v štádiu 

rozpracovania a budú vyhlásené. Následne tajomník M. Štefánik otvoril diskusiu k tomuto 

bodu.  

 M. Ištván (PPP) v rámci diskusie navrhol MIRRI SR vypracovať do najbližšieho 

zasadnutia komplexnú informáciu o stave projektov v rámci digitálnych cieľov POO 

s rozpočtom 1,2 mld. eur.  

 Podpredseda Rady vady SR M. Bezek reagoval, že  v určitom spektre nebude problém 

vypracovať takúto informáciu. S ohľadom na danú požiadavku bude oslovená Národná 

implementačná a koordinačná autorita (NIKA) na Úrade vlády SR so žiadosťou o poskytnutie 

adekvátneho odpočtu, no zatiaľ neurčeného rozsahu.  

 Ľ. Illek veľmi pozitívne zhodnotil existenciu a vedenie Master plánu a zároveň veľmi 

pozitívne hodnotí v rámci PSK participatívny prvok - hodnotenie zámerov. Ďalej uvádza, že 
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v POO naopak vôbec nie je žiaden participatívny prvok, a taktiež poukázal na nefungujúcu 

komunikáciu s realizátormi projektov. Ľ. Illek opätovne požadoval o doplnenie 

participatívneho prvku v POO, ako je to aj v rámci PSK, a zároveň aby tak ako sú v PSK 

sledované financie boli sledované aj merateľne ukazovatele OP Slovensko, teda tak ako vidno 

čerpanie, aby bolo vidno napĺňanie cieľov KPI.  

 E. Fitoš reagoval, že od MIRRI SR obdŕžali k prioritnej osi 7 Operačného programu 

Integrovaná infraštruktúra zrozumiteľné materiály, no z pohľadu trhu sú tieto informácie málo 

komplexné. Preto navrhol pripraviť takúto komplexnú informáciu. 

 M. Kováčiková reagovala, že nebude problém požadovanú informáciu vypracovať. 

 

b) 

 Tajomník Rady vlády SR M. Štefánik otvoril bod 7b) a vyzval generálneho riaditeľa 

sekcie kybernetickej bezpečnosti (SKB) MIRRI SR M. Floriána, aby poskytol Informáciu o 

vzdelávacej aktivite v oblasti kybernetickej a informačnej bezpečnosti pre zamestnancov 

verejnej správy, ktorá sa realizuje v rámci projektu „Výcvikové a školiace stredisko pre 

bezpečnosť prevádzky a správy informačných technológií pre sektor verejnej správy“ v rámci 

Operačného programu Integrovaná infraštruktúra, prioritná os 7. M. Florián oboznámil fórum 

s uvedeným materiálom a vyzdvihol potrebu podpory uvedenej iniciatívy pre ochranu 

a bezpečnosť verejnej správy v oblasti digitalizácie. Následne odovzdal slovo riaditeľovi 

odboru riadenia kybernetickej a informačnej bezpečnosti sekcie kybernetickej bezpečnosti 

MIRRI SR R. Kováčovi, ktorý prezentoval materiál prostredníctvom prezentácie. Následne 

tajomník Rady vlády SR M. Štefánik otvoril diskusiu k tomuto bodu. 

 E. Kusyová poznamenala, že by bolo vhodné rozšíriť zoznam opravených osôb na 

školenia aj samosprávy.  

 R. Kováč reflektoval, že v budúcnosti budú poskytnuté možnosti školenia sa aj 

samosprávam. Ďalej uviedol, že je možnosť kontaktovať SKB a v prípade ak sa bude 

navyšovať alokácia projektu, bude možné samosprávy začleniť už aj teraz. 

 

c) 
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 Tajomník Rady vlády SR M. Štefánik otvoril bod 7c) a vyzval A. Ďuricovú z oddelenia 

plánovania, monitorovania a hodnotenia IT sekcie informačných technológii verejnej správy 

MIRRI SR, aby poskytla Informáciu k pripravovanej vyhláške MIRRI SR o riadení projektov a 

zmenových požiadaviek v prevádzke informačných technológií verejnej správy. A. Ďuricová 

uviedla, že materiál bol predmetom medzirezortného pripomienkového konania a v súčasnosti 

sa pracuje na zapracovaní pripomienok. A. Ďuricová tiež dodala, že návrhom vyhlášky bude 

ustanovený jednotný postup riadenia projektov IT a bude tiež vymedzené, ako tento postup 

aplikovať. Tajomník Rady vlády SR následne otvoril diskusiu. 

 Ľ. Illek sa informoval vo veci časového harmonogramu, aký bude ďalší progres. Ďalej 

dodal, že režim podľa tejto IT vyhlášky je pomerne dobre spracovaný, no chýba tam možnosť 

prebrať projekt predtým, ako bude schválený MIRRI SR na odbornom fóre a následne 

vypracovať podklad pre MIRRI SR. Ľ. Illek navrhuje, aby pod touto Radou vlády SR vznikla 

pracovná skupina, ktorá by bola fokusovaná na komunikovanie projektov pred schvaľovaním 

s cieľom vydať odporúčanie pre MIRRI SR.  

 M. Bezek oznámil, že je naplánované posledné kolo Legislatívnej rady vlády SR, 

v rámci ktorej bude schválené publikovanie vyhlášky v slov-lexe do konca septembra 2023 

s účinnosťou k 15.10.2023. M. Bezek ďalej poznamenal, že zriadenie pracovnej skupiny sa 

nejaví ako efektívne riešenie v kontexte snahy o urýchľovanie schvaľovacích procesov.  

 Ľ. Illek poznamenal, že táto Rada vlády SR je aj poradný orgán pri riadení projektov, 

čo v tejto chvíli nevie vykonávať. Ľ. Illek trval na zriadení pracovnej skupiny.  

 Ľ. Szabados (MPSVR SR) pozitívne hodnotil zjednodušenie, ktoré prinesie nová 

vyhláška, no reagoval na limity, ktoré sú poskytnuté na agilný spôsob vývoja do 1 mil. eur. 

Ďalej uviedol, že uvedený limit je veľmi nízky, rovnako ako aj limit pre zmenové konanie.  

 M. Ištván navrhol MIRRI SR usporiadať webinár k tejto vyhláške v období 

nadobudnutia účinnosti ako pre orgány verejnej moci (OVM), tak aj pre odbornú verejnosť, aby 

bolo možné vysvetliť fungovanie vyhlášky na príkladoch.  

 M. Bezek informoval, že je MIRRI SR plánuje usporiadať školenia. K pripomienke 

pána Szabadosa reagoval, že ak budú dobre fungovať projekty do 1 mil. eur, tak bude možné 

otvoriť tému zvyšovania limitu.  
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 J. Holbík (MŽP SR) navrhol zlúčiť komunikáciu projektov s Útvarom hodnoty za 

peniaze (ÚHP), sprostredkovateľským orgánom a ďalšími relevantnými subjektmi do jedného 

fóra, na ktorom by boli zúčastnení zástupcovia všetkých týchto organizácii a bolo by možné 

vyriešiť kľúčové otázky a diskusie naraz. 

 M. Bezek poznamenal, že je snahou MIRRI SR je zefektívňovať komunikáciu (napr. 

medzi ÚHP a MIRRI SR), a tiež, že MIRRI SR iniciovalo požiadavku na ÚHP, aby tieto 

procesy neboli zdĺhavé. 

 Ľ. Illek reagoval na podnet J. Holbíka a uviedol, že dobrou praxou býva usporiadať 

verejné pripomienkovanie, v rámci ktorého je možné tieto aspekty projektu identifikovať 

a vykomunikovať pripomienky. 

 

d) 

 Tajomník Rady vlády SR M. Štefánik otvoril bod 7d) a vyzval predsedu združenia 

Slovensko.Digital Ľubora Illeka, aby poskytol dôvody, prečo združenie Slovensko.Digital 

navrhlo do programu zasadnutia Rady vady SR Informáciu o stave a pláne realizácie opatrení 

krízového riadenia pre rok 2023 schválených v rámci Správy o plnení NKIVS, najmä v oblasti 

Governance. Ľ. Illek uviedol, že v rámci predošlého zasadnutia Rady vlády SR bolo vyhlásené, 

že je zavedené krízové riadenie v niektorých oblastiach (napr. v oblasti Governance) spolu 

s úlohami, ktoré majú byť zrealizované do konca roka 2023. Krízové riadenie však podľa neho 

nefunguje.  

 Podpredseda Rady SR a štátny tajomník M. Bezek reagoval, že štandardným modelom 

je práve Správa o plnení NKIVS za rok 2023, ktorá bude vypracovaná do marca 2024, a v ktorej 

budú zobrazené opatrenia, ktoré sa posilnili, ako aj zdôvodnenie.  

 Ľ. Illek oponoval, že nedostal konkrétnu odpoveď a k jednotlivým opatreniam 

opätovne poukazuje na absentujúcu konkrétnu realizáciu krokov pri riešení opatrení.  

 M. Bezek reflektoval na pripomienku a dodáva, že ak chýba nejaký konkrétny 

dokument, je potrebné adresovať pripomienku v rámci procesu pripomienkovania. Ďalej 

uviedol, že je uprednostňované vytvorenie jedného dokumentu pred niekoľkými ako je napr. 

v jednom dokumente referenčnej architektúry, kde sa majú orgány verejnej moci (OVM) 
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dozvedieť, ktoré veci budú poskytované, ktoré nie a aký je koncept jednotlivých centrálnych 

komponentov. 

 Ľ. Illek avizoval, že nateraz absentujú konkrétne odpovede, k marcu 2024 ma byť nový 

odpočet k NKIVS, a súčasne je treba aktualizovať samotný dokument NKIVS a samotných 

KPI. 

 M. Bezek uviedol, ako už bolo avizované, že po schválení Vnútroštátneho plánu 

Digitálnej dekády Slovenskej republiky bude spustený proces aktualizácie NKIVS po marci 

2024, informácia bude sprístupnená.  

 Ľ. Illek reagoval, že čakať celý ďalší rok na aktualizáciu NKIVS je nesprávne 

a vyzýva, aby k marcu 2024 aj bez schválenia Vnútroštátneho plánu Digitálnej dekády 

Slovenskej republiky bolo schválené nové znenie NKIVS. 

 

K bodu 8: 

 Tajomník Rady vlády SR M. Štefánik otvoril posledný bod zasadnutia a vyzval 

zástupcu MPSVR SR Ľ. Szabadosa, aby predstavil témy, ktoré boli do programu zasadnutia 

zahrnuté na návrh MPSVR SR. Ľ. Szabados upriamil pozornosť na niektoré problémy týkajúce 

sa implementácie projektov a s nimi súvisiacich komplikácii, ktoré spočívajú predovšetkým 

v komplikovanom a zdĺhavom legislatívnom procese. Ďalej uviedol problém s oblasťou 

legislatívy, týkajúci sa procesných aktov, ktoré korešpondujú s papierovým kolobehom v rámci 

ministerstva, ako aj problém s legislatívou verejného obstarávania. Ako posledný problém 

uviedol migráciu ekonomických systémov do Centrálneho ekonomického systému (CES), 

v rámci ktorého ocenil veľkú pomoc a ústretovosť Ministerstva financií SR, s ktorým aktuálne 

pracujú na odstránení niektorých komplikácii.   

 Ľ. Illek poďakoval za zaradenie uvedených tém do programu zasadnutia v nadväznosti 

na uvedené témy a informoval sa u MIRRI SR ohľadom pripravovaného zákona o údajoch, 

ktorý je na MIRRI SR pripravovaný už štvrtý rok. Ďalej sa informoval, v akom je stave a aké 

sú konkrétne kroky s víziou do budúcnosti.  

 E. Fitoš rovnako poďakoval za zaradenie uvedených tém do programu zasadnutia a 

uviedol, že je potrebné vypracovať strategický dokument, ktorý sa bude venovať digitálnej 
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transformácii verejnej správy primárne z pohľadu legislatívy pripravenej pre digitálne 

prostredie.  

 Podpredseda Rady vlády SR M. Bezek reagoval na pripomienku k zákonu o údajoch, 

pričom poukázal na prioritný zámer MIRRI SR sústrediť sa predovšetkým na projekty. Dodal, 

že zákon o údajoch bol v pozadí predovšetkým vzhľadom na nestabilnú situáciu vo vláde. 

Víziou je venovať sa tejto téme budúci rok. 

 Ľ. Illek reagoval, že jednou z úloh tejto Rady vlády SR je predovšetkým zasielať 

návrhy pozmeňovacích návrhov legislatívy, ktoré sa v tomto pléne prerokujú pred rokovaním 

vlády SR. Ďalej uviedol, že Slovensko.Digital zasielalo návrhy k vyhláške ku koncu roka 2022 

a doposiaľ nie je zrejmé, aký je v tejto veci stav. 

 M. Bezek reagoval, že bude predĺžená platnosť vyhlášky I. Liška reagoval na 

pripomienku k zákonu o údajoch a uviedol, že aktuálne existuje návrh zákona, ktorý je však 

potrebné zreálniť vo vzťahu k úlohám z EÚ.  

 E. Kusyová apelovala, aby nebolo zabudnuté na malé OVM, napr. súkromne materské 

školy a navrhuje, aby sa na tieto procesy nazeralo aj z tohto pohľadu, keďže sú slabo 

zabezpečene technicky, informačne ako aj personálne.       

 

K bodu 9: 

 Predseda Rady vlády SR a minister investícii, regionálneho rozvoja a informatizácie 

P. Balík poďakoval členom za účasť, zhodnotil rokovanie ako pozitívne. Ocenil 

novonadobudnutú tradíciu prezenčného stretávania sa, aby sa zlepšil stav vzájomnej 

spolupráce. Zhodnotil prácu MIRRI SR za uplynulé 4 a pol mesiaca a ocenil vzájomnú 

spoluprácu so všetkými relevantnými subjektmi, v rámci ktorej bola kľúčová práve aj odozva 

od zástupcov týchto subjektov. Uviedol tiež, že nosnou témou XXIV. zasadnutia Rady vlády 

SR bol Vnútroštátny plán digitálnej dekády, ktorý pomôže zvládnuť výzvy digitálnej 

transformácie. Doplnil, že bolo navrhnuté vytvorenie fondu, ktorý by sa zameriaval na 

projektovú prípravu a včasnú prípravu projektov ešte predtým, ako budú konkrétne výzvy 

vyhlásené, aby žiadatelia mohli predkladať v čase vyhlásenia výziev kvalitné projekty. 

Informoval, že najbližšie výzvy, ktoré sa plánujú vyhlásiť v alokácii 66 mil. eur, budú zamerané 

na podporu vládneho cloudu, lepší dizajn cloudu a zapracovanie legislatívnych povinností z . 
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Zároveň je plánované vyhlásiť výzvy zo zdrojov POO v celkovom objeme 73 mil. eur zamerané 

na zlepšenie a zrýchlenie procesov verejnej správy a vybudovanie bezpečnostných 

a dohľadových centier. Ďalej uviedol, že MIRRI SR sa podarilo zdynamizovať aj čerpanie 

fondov programového obdobia 2014 – 2020 a predpokladaná suma, ktorá sa bude vracať EK 

bude niekoľkonásobne nižšia, ako bol predpoklad v máji 2023. Opäť sa prihováral za podporu 

spoločnej spolupráce pri kvalitnej projektovej príprave v rámci vyššie spomenutých výziev.  

 Podpredseda Rady vlády SR a štátny tajomník M. Bezek v krátkosti uviedol, že 

aktuálne je rozbehnutý projekt “Zlepšovanie digitálnych zručností seniorov a znevýhodnených 

skupín vo verejnej správe“ realizovaný SD MIRRI SR, kde požiadal zúčastnených členov 

o pripadnú podporu a spätnú väzbu o stave digitálnych zručnosti zamestnancov verejnej správy 

nad 55 rokov.  

 Podpredseda Rady vlády, štátny tajomník M. Bezek, ukončil rokovanie Rady vlády 

SR a poprial všetkým zúčastneným príjemný zvyšok dňa.  


